
AKADEMICKÝ SENÁT 
UNIVERZITY TOMÁŠE BATI VE ZLÍNĚ 

 

 Z Á P I S č. 12/2022 (283) 
ze zasedání Akademického senátu UTB konaného 15. listopadu 2022 od 13:00  

v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín. 

Přítomni: Bedáňová Eva, Bc.; Blaštíková Lucie, Mgr. Ph.D.; Cindler Daniel; Dujka Petr, Mgr.;  

Hanzlík Jan, Ing.; Hasová Nela, Bc.; Hoke Eva, Ing. Ph.D.; Julinová Markéta, doc. Ing. Ph.D.;  

Juříková Martina, Ing. Ph.D.; Káčerková Eliška, Mgr. Ph.D.; Kotlánová Barbora, Ing.; Dalibor, Bc.;  

Melichárek Zdeněk, Ing. Ph.D.; Metzker Zdenko, Ing.; Mikeska Martin, Ing. Ph.D.;  

Mlček Jiří, prof. Ing. Ph.D.; Navrátil Michal, Mgr.; Novák Petr, doc. Ing. Ph.D.; 

Otrusinová Milana, Ing. Ph.D.; Pátíková Zuzana, doc. Mgr. Ph.D.; Pospíšilík Martin, Ing. Ph.D.;  

Rybová Magdaléna, Ing.; Sedlačík Michal, doc. Ing. Ph.D.; Skarupská Helena, PhDr., Ph.D.;  

Soukalová Radomila, Ing. Ph.D.; Staněk Michal, prof. Ing. Ph.D.; Sysala Tomáš, Ing. Ph.D.;  

Sysel Martin, doc. Ing. Ph.D.; Trojan Jakub, RNDr. MSc, MBA, Ph.D.; Učňová Eva, Mgr.;  

Valášek Pavel, doc. Ing. CSc. LL.M. 

Celkem přítomno: 30 členů AS UTB (z 36). 

Omluveni:  

Maňasová Hradská Helena, Mgr. Ph.D.; Procházka Daniel, Bc.; Rak Jakub, Ing., Ph.D.;  

Strohmandl Jan, Ing., Ph.D.; Smetánková Aneta; Vojdan Michal 

Stálí účastníci zasedání: Beníček Lubomír, Ing. Ph.D.; Černý Alexander, RNDr.;  

Kalenda Jan, doc. Mgr. Ph.D.; Knápková Adriana, doc. Ing. Ph.D.; Macháčková Alena, Ing. CSc.;  

Navrátil Michal, Bc. 

Hosté: Kosinová Taťána; Peterka Jiří, Ing.; Sobieská Daniela, Mgr. 

Zasedání zahájil a řídil předseda AS UTB doc. Sysel. 

Schválený předběžný program zasedání 

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora.  

5. Projednání podnětů k Menze UTB. 

6. Projednání návrhu „Plán realizace Strategického záměru Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně na období 

21+ pro rok 2023“.  

7. Různé. 

Ad 1) Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB 

Zápis z předchozího zasedání byl po zapracování připomínek zaslán všem účastníkům zasedání a zveřejněn 

v informačním systému UTB. 

K hlasování přítomno 29 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 283/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 11/2022 (282) ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 

Hlasování: 

Pro:       29 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 283/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 11/2022 (282) ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 
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Ad 2) Stav plnění usnesení AS UTB 

Usnesení, ze kterých vyplývají úkoly nebo vyžadují kontrolu plnění: 

Usnesení AS UTB č. 270/4 

AS UTB vyzval vedení UTB k vyřešení parkování u objektů UTB. 

Zůstává v řešení.  

Ad 3) Projednání programu zasedání 

K hlasování přítomno 29 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 283/2: 

AS UTB schválil program zasedání AS UTB č. 12/2022 (283) ve znění: 

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora.  

5. Projednání návrhu „Plán realizace Strategického záměru Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně na období 

21+ pro rok 2023“.  

6. Projednání podnětů k Menze UTB. 

7. Projednání smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene pro GasNet, s.r.o. 

8. Udělení předchozího souhlasu ke jmenování členky RVH UTB.  

9. Různé. 

Hlasování: 

Pro:       29 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 283/2: 

AS UTB schválil program zasedání AS UTB č. 12/2022 (283) ve znění: 

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora.  

5. Projednání návrhu „Plán realizace Strategického záměru Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně na období 

21+ pro rok 2023“.  

6. Projednání podnětů k Menze UTB. 

7. Projednání smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene pro GasNet, s.r.o. 

8. Udělení předchozího souhlasu ke jmenování členky RVH UTB.  

9. Různé. 

Ad 4) Informace rektora, prorektorů a kvestora 

Prorektorka doc. Knápková 

- Proběhl Veletrh pracovních příležitostí, 79 firem, nově i firma Baťa. Proběhlo prezentace nabídky 

stáží a praxí pro studenty, zúčastnilo se celkem cca 2000 studentů. Velmi úspěšná akce. U firem 

byla zpětná vazba – pochvala absolventům. Poděkování zúčastněným firmám, studentům a všem, 

kteří se podíleli na přípravě této akce. 

- Sociální bezpečnost – proběhly 2 semináře (pro studenty a pro AP), zkusit zprostředkovat záznam 

a poskytnout studentům i akademickým pracovníkům. 

- Nezaměstnanost absolventů – celkem k 30. říjnu 2022 je 84 nezaměstnaných absolventů, včetně 

všech čerstvých absolventů. Pokud bychom odečetli čerstvé absolventy, zůstává jen 

16 nezaměstnaných absolventů. 
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Mgr. Dujka se dotázal na úspěšnost spolupráce s firmami. 

- Doc. Knápková uvedla zpětnou vazbu firem (vždy aspoň 1–2 absolventi), poskytování stáží 

a vedení BP a DP. Možnost mentorů – absolventi, kteří budou ochotni podělit se se svými 

zkušenostmi. 

Mgr. Dujka poukázal na pokrytí oborů na veletrhu, pro FHS se nenašel ani jednu firmu vše jen technické 

a technologické zaměření. 

- Cindler Daniel hodnotí veletrh velmi kladně a upřesnil, že z vystavovaných 79 firem bylo 6 pro 

FHS – Charita Zlín, Charita Otrokovice, Podané ruce, Naděje, Nemocnice Tomáše Bati a Krajský 

úřad. Pro studenty Sociální pedagogiky žádná nabídka. 

- Doc. Knápková uvedla, že veletrh se připravuje ve spolupráci s proděkany fakult, kteří navrhují 

firmy, jež chtějí pozvat. Nutnost lepší spolupráce. 

- Dr. Skarupská informovala, že spousta studentů zdravotnických a sociálních oborů mají praxe a je 

po těchto studentech velká poptávka. 

- Doc. Sysel připomněl, že řada firem má pro své zaměstnance vlastní školky, je nutno se ptát tam. 

Mgr. Dujka k tématu sociální bezpečnost zmínil možnost kamer, nastavení kartiček pro vstup do budov, 

učeben. 

- Dr. Skarupská upozornila, že ze zákona jsou veřejné vysoké školy přístupné všem, kdokoliv má 

právo přijít na přednášku. 

- RNDr. Černý uvedl několik škol, které mají vstupy zabezpečené kartami a návštěvník je vpuštěn 

po prokázání identity a důvodu návštěvy školy. 

- Dr. Sysala poukázal na problematiku odchodu z 5. patra budovy (zasedací místnost). Pokud budou 

dveře zavřeny nelze se bez karty s přístupem dostat ven. Doporučuje řešení senzorem, případně 

tlačítkem. 

Prorektor doc. Kalenda 

- Zapojení UTB do QS rankingu 2022, spolupráce s fakultami. 

- Dne 29. 11. 2022 bude zasedat Rada pro vnitřní hodnocení (2 akreditace FAI, 2 FHS, 1 FAI, změny 

garantů, řád Etické komise).  

- Projekt Národního plánu obnovy. 

- Evropská asociace univerzit – hodnocení za rok 2020, pochvala UTB za kvalitu zpracování 

materiálů. 

- NAÚ zahájila správní řízení k omezení akreditace FHS – požadavek na doplnění materiálů 

akreditací. 

Doc. Kalenda informoval o ukončení jeho působení z důvodů nastávající dlouhodobé stáže v zahraničí 

(Fulbrightovo stipendium pro AR 2022/23, rozloučil se se všemi členy AS UTB s poděkováním za 

spolupráci. 

Doc. Sysel mu vyslovil poděkování jménem AS UTB za jeho práci v oblasti zajišťování kvality na UTB 

a popřál mu hodně pracovních úspěchů. 

Prorektor dr. Beníček 

- žádné nové informace. 

Kvestor RNDr. Černý 

- Dorovnání pro KMZ od MŠMT dotačního titulu Stravování a ubytování studentů (1,4 mil. Kč). 

- Realizace NPO projektů v r. 2022 a 2023: - Serverovna (rektorát) – proběhla rekonstrukce a výměna 

technologického vybavení, atelier Fénix – dodávky audiovizuální techniky, akce novostavba U1 

(v 3-4/23 podat žádost do výzvy k financování roku 2024). 

- Probíhají inventury na UTB. 

- Problematika Fondu strategického rozvoje – některé určené finance nejsou dosud čerpány, kvestor 

se domnívá, že někteří pracovníci si vzali na sebe příliš mnoho úkolů a nestíhají. 
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Ad 5) Projednání návrhu „Plán realizace Strategického záměru Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně 

na období 21+ pro rok 2023“ 

Předloženo 11. 10. 2022. Projednáno v LK AS UTB a EK AS UTB dne 8. 11. 2022. Upravený materiál 

rozeslán 11. 11. 2022. 

Mgr. Sobieská za předkladatele seznámila přítomné s materiálem. 

K hlasování přítomno 30 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 283/3: 

AS UTB schválil „Plán realizace Strategického záměru Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně na období 21+ 

pro rok 2023“ ve verzi ze dne 11. 11. 2022. 

Hlasování: 

Pro:       30 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 283/3: 

AS UTB schválil „Plán realizace Strategického záměru Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně na období 21+ 

pro rok 2023“ ve verzi ze dne 11. 11. 2022. 

Ad 6) Projednání podnětů k Menze UTB 

Prezentace ředitele KMZ (příloha). 

Diskuze: 

- Prof. Staněk poukázal na minulé roky, kdy na UTB studovalo 14.000 studentů a problémy se 

stravováním nebyly tak velké. Poslední 3 měsíce kritické. 

Doc. Kalenda upozornil, že v daných letech (2012) studovalo 4.000 studentů na pobočkách 

a zaměstnanců bylo jen 800 (hostující zaměstnanci 20-30 %, FT je specifická). 

- Dr. Sysala navrhl v případě oblíbeného jídla příště připravit jídel více. Na U5 bývá řízek vždy 

nedostupný již 11:15. 

- Prof. Staněk se dotázal na problematiku minutek, je to naložené maso, jak může minutka chybět? 

Bc. Navrátil poukázal na normování a nacenění porce. Vysvětlil, že ztráty jdou na vrub menzy, 

některá jídla se zašokovat nedají. 

- Dr. Beníček se dotázal, zda by bylo možné, aby jídelníček ukazoval, kolik zbývá porcí. 

RNDr. Černý uvedl, že objednávkový systém na UTB již dávno byl. 

- Bc. Navrátil vysvětlil, že v případě nevydaných jídel jdou ztráty na vrub menzy. 

- Prof. Staněk upozornil, že v určitých dnech v 11:45 už nebyla polévka. 

- Doc. Sysel navrhl, aby bylo v jídelníčku uvedeno, kolik porcí celkem ten den bude připravováno. 

- Dr. Skarupská se přiklání zavést znovu objednávkový systém. 

- Dr. Mikeska doporučuje tzv. hybridní systém (60 % objednávek + zbytek minutky) – benefity 

objednání, minutky dražší. 

Bc. Navrátil odpověděl, že suroviny se objednávají 2 týdny dopředu, cenu menza vidí. 

- Dr. Juříková se zastala ředitele menzy, ocenila kvalitu jídel i přiměřenost času obsluhy, vyslovila 

velkou pochvalu obsluze v zaměstnanecké části na U4. 

- Ing. Kotlánová vznesla dotaz, zda studenti DSP mohou též využívat zaměstnaneckou jídelnu. Dále 

navrhla možnost dobíjení hned při vstupu a avizovat zůstatek na kartě. 

- Doc. Valášek kritizoval studený bufet na U2 – množství i kvalitu nabízených salátů. 

- Prof. Mlček se vyjádřil ke zlepšení kvality jídel, upozornil na dotované ceny jídla studentů 

a zaměstnanců, uvedl příklady, jak zrychlit obsluhu v zaměstnanecké, tak studentské jídelně na U4. 

- Kvestor vysvětlil ekonomickou situaci menzy, dotované ceny zaměstnanců a studentům (obě 

skupiny stejnou dotaci), KMZ nepřispívá na stavební akce – FRIM si mají vytvářet sami, menza 

neplatí nájem… 

Bc. Navrátil odpověděl, že menza není schopna vyprodukovat miliony na rekonstrukci kolejí. 

Z MŠMT dotace na jedno jídlo pro studenta jen 17,90 Kč. 
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- Doc. Sysel navrhl, aby systém (pokladní) upozornil studenta při platbě u pokladny na nedostatečný 

zůstatek na kartě pro příští nákup. Dr. Mikeska k tomu dodal návrh na zpoplatnění dobíjení na 

pokladně. 

- Doc. Julinová a Bc. Bedáňová poukázaly na problém „dietářů“ (diabetes, celiakie …) – šlo by to 

řešit stravenkami? Upozornily na nesprávné uvádění alergenů. 

- Prof. Staněk uvedl srovnání menz UTB a VUT. Bc. Navrátil odpověděl, že menzu VUT dotuje 

škola. 

- Kvestor uvedl, že si váží práce pana ředitele KMZ, je viditelný pokrok od doby jiných ředitelů. 

 

Na SharePoint bude vytvořen sdílený soubor pro dotazy a připomínky, zatím pouze pro členy AS UTB, 

v případě zájmu bude přístup umožněn širšímu okruhu uživatelů. Ředitel KMZ bude průběžně 

doplňovat odpovědi. 

Ad 7) Projednání smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene pro GasNet, s.r.o. 

Předloženo dne 28. 10. 2022. LK AS UTB navrhla formální úpravy. 

K hlasování přítomno 30 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 283/4: 

AS UTB projednal a souhlasně se vyjádřil k záměru uzavření Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení 

věcného břemene ve prospěch GasNet, s.r.o. pod označením 7700103564_3/BVB pro stavbu 

plynárenského zařízení. 

Hlasování: 

Pro:       30 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 283/4: 

AS UTB projednal a souhlasně se vyjádřil k záměru uzavření Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení 

věcného břemene ve prospěch GasNet, s.r.o. pod označením 7700103564_3/BVB pro stavbu 

plynárenského zařízení. 

Ad 8) Udělení předchozího souhlasu ke jmenování členky RVH UTB 

Návrh na jmenování předložen 1. 11. 2022. AS UTB uděluje předchozí souhlas. 

Tajné hlasování. 

Skrutátoři: doc. Pátíková, Ing. Kotlánová. 

Návrh usnesení AS UTB č. 283/5: 

AS UTB udělil rektorovi UTB předchozí souhlas ke jmenování doc. PhDr. Jitky Němcové, Ph.D. členkou 

Rady pro vnitřní hodnocení UTB. 

Hlasování: 

Pro:       30 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 283/5: 

AS UTB udělil rektorovi UTB předchozí souhlas ke jmenování doc. PhDr. Jitky Němcové, Ph.D. členkou 

Rady pro vnitřní hodnocení UTB. 

Ad 9) Různé 

Doc. Sysel:  

Důležité termíny: 

• 24. - 25.11. 2022 Předsednictvo RVŠ a Fórum předsedů AS (UTB pořadatel). 

• 29. 11. 2022 Zasedání VR UTB. 

• 6. 12. 2022  Návrh termínu zasedání AS UTB. 

• 13. 12. 2022 EK AS UTB. 
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• 3. 1. 2023   EK AS UTB. 

• 10. 1. 2023  Návrh termínu zasedání AS UTB 

 

• Dne 9. 11. 2022 předal prezident republiky doc. Adámkovi jmenování rektorem na funkční období 

od 15. 12. 2022 do 14. 12. 2026. 

• Na FLKŘ se připravují doplňovací volby do studentské komory AS FLKŘ (únor). 

• Dr. Zdeněk Melichárek podal informace:   

Stipendia UNIS MŠMT pro r. 2023 – navýšení financí pro UTB. Sportovní akce. 

Projekt MŠMT UNIS „Duální kariéra“ – propojení VŠ studia a vrcholového sportu. Do projektu je na 

UTB ve Zlíně zapojeno 13 studentů. Tato kvóta UTB byla přidělena z UNIS MŠMT pro rok 2023. 

Projekt běží již třetím rokem a na rok 2023 jsme znovu požádali o přidělení finančních prostředků pro 

vrcholové studenty sportovce.  Studenti sportovci, kteří jsou v tomto programu zařazeni, tvoří nedílnou 

součást sportovní reprezentace ČR. Naši studenti, tak reprezentují Univerzitu Tomáše Bati ve Zlíně na 

významných mezinárodních sportovních soutěžích a propagují její dobré jméno.   

Sporty, ve kterých má UTB zastoupení: 

• Atletika:  4 

• Florbal:  1 

• Fotbal:  1 

• Volejbal:  4 

• Házená:  2 

• Lední hokej:  1 

 

Termín příštího zasedání a předběžný program: 

K hlasování přítomno 30 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 283/6:  

AS UTB schválil termín příštího zasedání AS UTB na 6. prosince 2022 od 13 hodin s místem konání 

v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín a předběžný program tohoto 

zasedání:   

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora.  

5. Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB ve Zlíně pro rok 2023“.  

6. Projednání návrhu „Pravidla průběhu studia ve studijních programech uskutečňovaných na Fakultě 

humanitních studií“. 

7. Různé. 

V případě změny v důsledku špatné hygienicko-epidemické situace bude tato informace rozeslána společně 

s pozvánkou na zasedání a zároveň zveřejněna ve veřejné části internetových stránek UTB. 

Hlasování: 

Pro:       30 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 283/6: 

AS UTB schválil termín příštího zasedání AS na 6. prosince 2022 od 13 hodin s místem konání v zasedací 

místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín a předběžný program tohoto zasedání: 

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora.  

5. Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB ve Zlíně pro rok 2023“.  
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6. Projednání návrhu „Pravidla průběhu studia ve studijních programech uskutečňovaných 

na Fakultě humanitních studií“. 

7. Různé. 

V případě změny v důsledku špatné hygienicko-epidemické situace bude tato informace rozeslána 

společně s pozvánkou na zasedání a zároveň zveřejněna ve veřejné části internetových stránek UTB. 

Příští řádné zasedání AS UTB proběhne v úterý 6. prosince 2022 od 13 hodin  

s místem konání v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín. 

V případě změny v důsledku špatné hygienicko-epidemické situace  

bude tato informace rozeslána společně s pozvánkou na zasedání a zároveň zveřejněna ve veřejné části 

internetových stránek UTB. 

Konec zasedání: 15:37 

Ve Zlíně dne 20. 11. 2022 

Zapsala T. Kosinová, doc. Sysel 

  

 

 

 

  Ing. Jan Hanzlík v.r. doc. Ing. Martin Sysel, Ph.D., v. r. 

 předseda SK AS UTB   předseda AS UTB 


